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Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

 

6/2023.  
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 

Készült: 2023. augusztus 8-án 14.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

 

Ülés helye: Bánk Község Önkormányzata, 2653 Bánk, Hősök tere 11., Polgármesteri iroda 

 

Az ülés vezetője:    Torma Andrea polgármester 

 

Jelen vannak:     Torma Andrea  polgármester  

                                  Hákli Tibor  alpolgármester 

 Csizmár Gábor alpolgármester 

 Hugyecz Enikő képviselő 

 Ivanics András  képviselő 

 Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

  

 
 

Torma Andrea polgármester 

Köszöntöm a megjelent képviselőket, megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő jelen van, így az ülés 

határozatképes és azt megnyitom.  

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Hugyecz Enikő képviselőt. 

 

A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyét 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta. 

 

Torma Andrea polgármester 

A tervezett napirendi pontokat javaslom kiegészíteni: 8. napirendi pontként javaslom az Egyebek és tájékoztatás témát 

felvenni. Aki ezzel a módosítással elfogadja a napirendeket, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A képviselő-testület - egyhangúan elfogadva - az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 

Napirend  

 

1. Bánk község településrendezési eszközei módosítása (Bánk 96hrsz.) 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

2. A helyi adókról szóló önkormányzati rendelet módosítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

3. „Élhető Településfejlesztés Bánk községben” tárgyú projekt keretében Járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló 

kialakítása – közbeszerzési eljárás megindítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

4. Viziszínpad felújítása – tervező kiválasztása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

5. II. Rákóczi Ferenc Horgászegyesület támogatás iránti kérelme 

              Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

6. Közterületi fakivágás iránti kérelem 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

7. Budapest Classic Grand Prix oldtimer autós túra – parkoló használat iránti kérelem 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

8. Egyebek, tájékoztatás 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 
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1. Napirend Bánk község településrendezési eszközeinek módosítása (Bánk 96 hrsz) 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Erről a témáról már többször tárgyaltunk, ez rendezési terv módosítás a temető parkoló fölé történő védőtető és napelem 

elhelyezés érdekében történik. Ez most már a végső döntés, tehát ha most elfogadjuk a rendelet-módosítást, akkor ezzel 

vége az eljárásnak és hatályba lép a módosító szabályzás, amelynek értelmében el lehet helyezni az építményt ezen a 

területen. Ezzel kapcsolatban van kérdés? 

 

Ivanics András képviselő  

A főépítész a záró szakvéleményében Jobbágyi községre hivatkozik. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ez csak egy elírás a szakvéleményben. Már jeleztem az Állami Főépítészi Iroda felé, és küldik a javított szakvéleményt. 

Tibor is jelezte, és én is észrevettem.  

 

Hugyecz Enikő képviselő  

És akkor jól értelmezem, hogy mind a kétoldalt lesz, vagy csak a temető oldalán? Vagy a másik oldalon lévő parkolót is 

befedik? 

 

Torma Andrea polgármester 

A rendezési terv módosítása csak a temetőhöz tartozó parkolóra vonatkozik, mert az a 96 helyrajzi számú temető 

területén van. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Lehet, hogy akkor máshol olvastam, hogy a másik oldalt is befedik. 

 

 Torma Andrea polgármester 

Arról nem tudok, az nem is a mi területünk. Szerintem oda nem lehet építeni, mert az az állami úthoz tartozik és a 

Magyar Közút kezelésében van. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nekünk ahhoz nincs közünk. 

 

Torma Andrea polgármester 

A Helyi Építési Szabályzat arra a területre is vonatkozik, de a főút a Magyar Közút kezelésében van, nekünk nincs ott 

tulajdonunk. Nem hiszem, hogy állami útra lehetne építeni. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért a helyi építési 

szabályzatról szóló 7/2003.(V.1.) önkormányzati rendelet előterjesztett módosításával, és elfogadja a helyi építési 

szabályzat módosításáról szóló rendelet tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

10/2023. (VIII.8.) önkormányzati rendelete 

 

helyi építési szabályzatról és a szabályozási tervről szóló önkormányzati rendelet 

módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a módosított településrendezési eszközök 

elfogadását követő teendőkről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 
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75/2023. (VIII.8.) képviselő- testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete a módosított településrendezési eszközök 

elfogadását követő teendőkről az alábbi döntést hozza: 

• A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a Dokumentációs Központba való 

beküldési kötelezettség teljesítése érdekében gondoskodjon a településterv 

kormányrendeletben meghatározott, a településügyi műszaki követelményeknek 

megfelelő szerkeszthető állományainak az Elektronikus Térségi Tervezést Támogató 

Rendszerbe (a továbbiakban: E-TÉR) történő feltöltéséről. 

• A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a rendezési tervet és a településképi 

rendeletet legkésőbb a hatályba lépése napján töltse fel az E-TÉR felületre. 

 

Határidő: azonnal  

Felelős: polgármester 

 

 

 

2. Napirend A helyi adókról szóló önkormányzati rendelet módosítása 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Van-e kérdés, észrevétel a napirenddel kapcsolatban?  

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért a helyi adókról 

szóló 11/2015. (XI.24.) önkormányzati rendelet előterjesztett módosításával, és elfogadja az erről szóló rendelet 

tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

11/2023. (VIII.8.) önkormányzati rendelete 

 

a helyi adókról szóló önkormányzati rendelet módosításáról 

 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi 

 

 

 

3. Napirend „Élhető Településfejlesztés Bánk községben” tárgyú projekt keretében Járda, 

gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítása – közbeszerzési eljárás megindítása 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Az „Élhető Településfejlesztés Bánk községben” című projekt keretében megvalósuló járda, gyalogosátkelőhely és 

buszmegálló kialakítására vonatkozóan megindítanánk a közbeszerzési eljárást. Az eljárás megindításnak 

dokumentumaival kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, hozzászólás? 

 

Ivanics András képviselő  

Három gyalogátkelőhely szerepel a beruházásban. amelyből egy okoszebra. Mit jelent az, hogy okoszebra?  

 

Torma Andrea polgármester 

Beépítenek egy érzékelőt, ami észleli, ha egy gyalogos át akar menni az úton. Az útra telepített kis led lámpák 

villogással figyelmeztetik a közeledő autósokat a gyalogosról, illetve a gyalogátkelőhelyről. 
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Ivanics András képviselő  

A három zebra közül egyik a járda végén, a másik a buszöbölnél lesz. Hol lesz a harmadik? 

 

Torma Andrea polgármester 

Az első gyalogosátkelőhely a Petőfi út és a Benczúr Miklós utca kereszteződésnél lesz, ami azt a célt szolgálja, hogy ha 

megépül a Petőfi út elején a járda, akkor biztonságosan át tudnak jönni az úttesten a Tó utcára, illetve a másik oldalon 

lévő járdára. A második gyalogosátkelőhely a Mari néni háza és a Csurjáék háza között lesz, a Tengerszem Panzió 

melletti buszöböl végénél, ami elsősorban a buszmegállóhoz való közlekedést segíti. A harmadik zebra pedig a strandnál 

lesz, nagyjából a strand főépületének a Pizzéria felőli végével egyvonalban, tehát nem a régi bejáratnál, ahol most a 

fagyizó van, hanem attól kicsit visszább a Pizzéria felé.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A régi bejárattól a Pizzéria felé kb. egy vagy két parkolónyira? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt most így nem tudom pontosan megmondani, de kb. a főépület szélének a vonalában lesz, hogy a buszmegállóhoz át 

lehessen menni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Utána azon az oldalon lesz a járda. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, a buszmegálló után már azon az oldalon lesz járda a temetőig, aztán a tóhoz levezető kis utcáig ismét ezen az 

oldalon. 

 

Ivanics András képviselő  

És ez a 116 cm-es, meg 20 cm-es vízelvezető cső elég lesz, hogy elvezesse arról a területről a vizet? 

 

Torma Andrea polgármester 

A műszaki adatok ilyen részletesen nem ismerem, de úgy gondolom, hogy mivel ehhez értő mérnök tervezte, igen. A 

csapadékvíz elvezetést külön meg kellett terveztetni. A járda tervei már korábban készen voltak. A közvilágítási tervet 

kellett most megcsináltatni és a csapadékvíz elvezetés tervezit. Ezt egy vízügyi tervező-mérnök készítette, a közművek 

és Magyar Közút, aki a tulajdonosi jogokat gyakorolja az út felett, és az út vagyonkezelője, hozzájárult. Ezért gondolom, 

hogy akkor ez a műszaki megoldás szakmailag megfelelő. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A közbeszerzés kiírásától kb. mennyi idő, amíg elkészül? 

 

Torma Andrea polgármester 

Én nagyon örülnék annak, ha tavasszal elkezdődne kivitelezés. Kb. másfél évvel ezelőtt készült tervezői költségvetés 

alapján bruttó 200 millió forint pályázati támogatást kaptunk ennek a megvalósítására, Ha nagyon optimisták vagyunk és 

bízunk abban, hogy ennyiből meg lehet csinálni ezt a beruházást, és olyan összegű ajánlat érkezik, ami ennek megfelel, 

akkor gyakorlatilag már ősszel is el lehetne kezdeni a kivitelezést, mert erre az összegre megvan fedezetünk. A 

határozati javaslatban is láttátok, hogy mennyi a rendelkezésre álló forrás. Reálisan nézve azonban elég valószínű, hogy 

magasabb összegű ajánlatok fognak érkezni, mint amennyi a rendelkezés álló forrás, hiszen a pályázati költségvetés kb. 

1,5 évvel ezelőtt készült. Ha magasabb összegű lesz a legalacsonyabb ajánlat, akkor minden kicsit bizonytalan. Be kell 

adnunk egy kérelmet a Magyar Államkincstár felé, hogy plusz támogatást igényeljünk a legkisebb ajánlat és a 

rendelkezésre álló forrás közötti különbözetre. A pótigénylésre vonatkozó eljárás a tapasztalatok alapján kb. 4-5 hónapot 

vesz igénybe. Emiatt most csak feltételes közbeszerzést írunk ki, ami azt jelenti, hogy ha a beérkezett legalacsonyabb 

összegű ajánlat magasabb, mint a rendelkezésre álló forrás, akkor nem kötünk azonnal szerződést a nyertes 

ajánlattevővel, hanem beadjuk a kérelmet a Magyar Államkincstárhoz, és plusz támogatást igénylünk. Ha megkapjuk a 

plusz forrást, ami beruházás megvalósításához szükséges, akkor aláírjuk a vállalkozói szerződést és onnantól indul a 

beruházás, ami viszont valószínűleg már át fog húzódni a jövő évre.  Ha nem kapjuk meg a plusz támogatást, akkor 

pedig eldöntjük, hogy a beruházás megvalósításához a rendelkezésre álló pályázati támogatáson felül tudunk-e saját 

forrást biztosítani vagy visszaadjuk a támogatást. Ebben az esetben nyilván az lesz majd a kérdés, hogy mekkora 

összegről van szó. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mikor kezdődött a projekt, másfél évvel ezelőtt? 
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Torma Andrea polgármester 

2022. januárban lett benyújtva a pályázat. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Akkor pont csúcson voltak az árak. 

 

Torma Andrea polgármester 

A munkadíjak azóta csak emelkedtek, az anyagárat nem tudom. Ezt akkor fogjuk látni, ha bejönnek az ajánlatok. A 

közbeszerzéshez készült tervezői értékbecslés összege megközelítőleg bruttó 222 millió, tehát eszerint kb. 22 millióval 

több. De hogy a tervezői költségvetéshez képest a kivitelezői ajánlatok mekkora összegűek lesznek, azt nem lehet tudni. 

A tapasztalat az, hogy általában magasabb. Ha a 200 millióba beleférünk akkor már ősszel elkezdődhet a kivitelezés, ha 

nem, akkor benyújtjuk a pótigényt és meglátjuk, hogy megkapjuk-e támogatást, vagy hozzá tudjuk-e tenni saját 

forrásból. Ha csak 3-4 millió forintot kell hozzátenni, azt gondolom, hogy vállalni tudjuk, de mi lesz, ha mondjuk 30 

millió forint kell a beruházás megvalósításához. De ezek most csak elmélkedések, ha bejönnek az ajánlatok, akkor 

fogunk tudni konkrétabban beszélni erről. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

És akkor ez meddig ér pontosan? A temetőig? 

 

Torma Andrea polgármester 

A temetőn túl. A Benczúr Miklós utcánál kezdődik a járda és egészen a temető utánig tart, odáig, ahol van az a kis, 

névtelen utca, amin le lehet menni a tópartra. A buszmegállóig a strand oldalán megy a járda, után a temető oldalán, a 

temető után pedig megint a tó felöli oldalon. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Ez olyan két-három parkolót vesz majd el? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt most hirtelen nem tudom, lehet, hogy úgy lesz, hogy leszűkül a parkolóhely, és akkor esetleg ferdén lehet parkolni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Esetleg lehet róla szó, hogy felfestik azt a parkolót, ami a Pizzéria meg a régi strandbejárat között van? Megmondom 

őszintén, sokan rosszul parkolnak és legalább két-három autónyi helyet elvesznek. 

 

Torma Andrea polgármester 

Először azt kell tisztázni, hogy hol a telekhatár, mármint az állami út és a strand határa. Ha elkészül a járda, és látjuk, 

hogy alakul a terület, beszélhetünk a festésről. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Az már ott nem a miénk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy értem, hogy meddig tart strand területe Amikor Tó Hotel túlépítkezett, feltehetőleg ott is abból adódott a probléma, 

hogy nem a kerítéstől indul a telekhatár. Ha itt is így van akkor lehet, hogy a parkoló, vagy annak egy része még a 

miénk. Szerintem várjuk meg, hogy mi lesz a járdával és csak utána foglalkozzunk ezzel a kérdéssel. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Hány méter hosszú lesz a járda? 

 

Torma Andrea polgármester 

Közel 900 méter, de benne van pontosan a közbeszerzési felhívásban. 

 

Ivanics András képviselő  

860 méter, ha jól emlékszem. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen, 860 méter hosszú lesz, két méter szélességben, ami összesen 1720 m2. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ebben már a szegélyek is benne vannak. 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Jó széles lesz. Valahol csak két járólap le van rakva. 

 

Torma Andrea polgármester 

Szabvány írja elő méreteket. Pont ez okozta a legnagyobb gondot, hogy elég szűk a hely. Közműveket kell majd 

áthelyezni, az árok, a támfal, mind probléma, nehézség. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Lesz lezárás, ha építik? 

 

Torma Andrea polgármester 

Minden bizonnyal, ha lezárás nem is, de forgalomkorlátozás biztos. A tervanyagban forgalomtechnikai rajz is készült, 

úgyhogy igen, biztos, hogy a közlekedést érinteni fogja. Egy év van a kivitelezésre, de ha jó az idő, akkor elvileg nyolc- 

kilenc hónap alatt is meg lehet csinálni, de nyáron csak részmunkákat végezhetnek, nem lehet teljes egészében, a nyári 

turisztikai forgalomra való tekintettel. Ez is hosszabbítja a kivitelezés időtartamát. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azt, hogy honnan kezdik el, azt majd a kivitelező dönti el? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Utána meg egyszer megvalósulhat majd a Petőfi út elején lévő járdaszakasz is. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nagyon kicsi esélyt látok rá, hogy annak megvalósítására az elkövetkezendő években támogatást kapjunk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Sokkal egyszerűbb már annak a szakasznak megvalósítása. 

 

Torma Andrea polgármester 

Sajnos nagyon nagy költség az is. És viszonylag kevés lakost érint. Bárhogy is nézzük, ezt is mérlegelik a 

támogatásoknál. Hosszú az a szakasz. Ráadásul most kaptunk egy hatalmas összeget járdaépítésre, úgyhogy rövid időn 

belül szerintem szinte esélyünk sincs rá, hogy újra jelentős összegű támogatást kapjunk járdaépítésre. Ez a realitás, de 

nyilván azon leszünk, hogy az is megvalósuljon. Egyébként annak is megvannak az engedélyezett tervei. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk községben” pályázatból 

finanszírozni kívánt Járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítása érdekében a közbeszerzésekről szóló 2015. évi 

CXLIII. törvény 112. § (1) bekezdés b) pont szerinti nyílt közbeszerzési eljárást indítsunk „Járda, gyalogosátkelőhely, 

buszmegálló kialakítása” címen, és aki a közbeszerzési eljárás ajánlattételi felhívását és dokumentációját az 

előterjesztettek szerint jóváhagyja, és aki elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással 

szavazzon!!  

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás, ellenszavazat nélkül elfogadta és meghozta a következő 

határozatot: 

 

76/2023. (VIII.8.) képviselő-testületi határozat 
 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy „TOP_PLUSZ-1.2.1-

21-NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk községben” 

pályázatból finanszírozni kívánt Járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítása 

érdekében Bánk Község Önkormányzata, mint Ajánlatkérő a közbeszerzésekről szóló 2015. 

évi CXLIII. törvény (a továbbiakban: Kbt.) 112. § (1) bekezdés b) pont szerinti nyílt 

közbeszerzési eljárást indít. A közbeszerzési eljárás megnevezése: Járda, 

gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítása. A közbeszerzési eljárás ajánlattételi felhívását 

és dokumentációját a képviselő-testület az előterjesztettek szerint jóváhagyja. 

 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  6/2023. (VIII.8.) jegyzőkönyv 

 7 

Tárgyi építési beruházás becsült értéke a 322/2015. (X. 30.) Korm. rendelet 13. § (1) bek. 

rendelkezésének mindenben megfelelő, árazott tervezői költségvetés (költségbecslés) 

alapján mindösszesen nettó 174.723.521 Ft. 

A becsült érték meghatározásának módja: tervezői költségbecslés. 

A szerződés teljesítésére rendelkezésre álló fedezet: 

„TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk 

községben” pályázat keretében Járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítása építési 

beruházásra nettó 161.004.934 Ft összköltség. 

A támogatás intenzitása 100 % 

A becsült értékhez igazodó anyagi fedezet teljes összege rendelkezésére áll a vonatkozó 

támogatásból és saját forrásból. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a Kbt. 112. § (1) bekezdés b) pont 

szerinti nyílt közbeszerzési eljárás megindítása érdekében a szükséges jognyilatkozat 

megtegye, valamint gondoskodjon a közbeszerzési eljárás megindításáról. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza Dr. Sándor Ügyvédi Irodát, hogy folytassa le a Kbt. 112. 

§ (1) bekezdés b) pont szerinti nyílt közbeszerzési eljárást. 

 

Határidő: azonnal, a közbeszerzési eljárás jogerős lezárásáig 

Felelős: polgármester 

 

 
 

4. Napirend  Viziszínpad felújítása – tervező kiválasztása 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A múltkor beszéltünk róla, hogy szeptemberben, vagy valamikor ősszel várható TOP-Plusz Turisztikai pályázati kiírás, 

amelynek keretében szeretném, ha a színpad felújítására tudnánk pályázni. Ehhez viszont szükség van tervre, 

költségvetésre. Arról döntöttük, hogy kérjünk be ajánlatokat a tervezésre vonatkozóan. Láttátok a három beérkezett 

ajánlatot. Javaslom, hogy a legkedvezőbb árat ajánló tervezővel kössünk szerződést, mert enélkül nem fogunk tudni 

pályázni. Ismeritek a Víziziszínpadnak az állapotát, a burkolata is megújításra szoruk, és funkcionálisan is újra kell 

gondolni. Három-négy elképzelés, gondolat is eljutott már hozzám, hogy hogyan kellene átalakítani, felújítani. Ha 

meglesz a tervező, akkor le fogunk ülni és átbeszéljük az egészet, az elvárásokat, célokat. A Bánkitó Fesztivál 

szervezőinek is vannak javaslataik, a mi technikusunknak is vannak tapasztalatai a fellépői elvárások és igények alapján. 

Ha megbízzuk a tervezőt, akkor elindul a tervezési folyamat, és igyekszünk megtalálni a legjobb megoldást, a 

burkolatra, a méretre, magasságra egyaránt. Most első lépésként tehát a tervezőt kell kiválasztanunk és utána vele lehet 

majd egyeztetni a tartalomról. Amit majd még szeretnék ebbe a pályázatba beletenni, az a tó körüli sétány burkolására és 

a kandeláberek, a világítás cseréjére, Megkértem Varga János tervezőt, hogy állítson össze erre vonatkozóan egy 

költségvetést, hogy lássuk az összeget. A víziszínpaddal együtt szerintem ez a három téma van, amit fontos lenne a tó 

körül rendbe raknunk, ahhoz, hogy egy kulturált és szép tópartunk legyen. De ezek közül elsődleges a viziszínpad. Ha 

meglesz a költségvetés, akkor látjuk majd, hogy a pályázatot hogyan adhatjuk be, mire jut és mire nem.  

 

Ivanics András képviselő  

Nem akarom bonyolítani a dolgot, de ugye tudjuk, hogy Víziszínpad a valóságban létezik, viszont papíron nem. Ezt 

valamikor rendbe kell tenni ahhoz, hogy pályázni lehessen rá. 

 

Torma Andrea polgármester 

Létezik papíron is, van önálló helyrajzi száma is. Egy dolog nincs meg, a vízjogi létesítési engedély. Mivel ez egy vízi 

létesítmény, ezért csak vízjogi létesítési engedély és tervek alapján lehetett volna megépíteni. Évekkel ezelőtt ezeket a 

dolgokat nem vették ilyen szigorúan. Egyébként az ingatlan-nyilvántartásban szerepel. Most készítünk egy tervet a 

felújításhoz, és ha szükséges, engedélyeztetjük is. 

 

Ivanics András képviselő  

Az eredeti színpad a sétány, illetve a lelátó felé volt, nem pedig a vizen, azért nem kellett az engedély. Szerintem a 

vízjogi engedélyt mindenképpen meg kell kérnünk. 
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Torma Andrea polgármester 

Ez majd egy következő lépés lesz, ha elkészül a terv. Meglátjuk, hogy meglévő létesítmény felújításaként 

megvalósítható, vagy pedig engedélyköteles felújítás lesz. A szakemberek szerint valószínűleg engedélyköteles lesz, 

mert ha a burkolatot cseréljük, az olyan, mintha egy házon a tetőt cserélnénk, a színpadnak a burkolat a fedése. És ha át 

is alakíttatjuk, akkor biztos, hogy engedélyköteles lesz és kell kérnünk vízjogi engedélyt. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Én arra emlékszem, hogy valamikor a sétánnyal egy szinten volt. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, és a sétány és a színpad között volt egy fedetlen rész, lehetett látni a vízfelületet. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Amikor a tókotrás volt, akkor lett kiemelve és megcsinálva így a színpad. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Alapvetően masszív ez. 

 

Torma Andrea polgármester 

A vasbeton oszlopok masszívak, a burkolat nem. Idén terveztük a Kowalsky meg a Vega együttes koncertjét, már meg is 

állapodtunk velük előzetesen, szerződéskötés előtt álltunk, de az utolsó pillanatban visszamondtuk a koncertet, mert 10 

tonna lett volna a technikájuk. Csináltattam egy statikai felmérést, hogy milyen terhelést bír el a színpad, mert az eddigi 

rendezvényeken csak 2-5 tonna volt a terhelés. A technikusunk nem merte bevállalni a 10 tonnát. Összességében nézve 

elbírta volna a színpad a 10 tonnás terhelést, de a Tibor se merte bevállalni, én meg laikusként még annyira sem, hogy 

mi a helyzet akkor, ha a terhelés egy kisebb területre koncentrálódik. Félve a terhelés miatti balesetveszélytől, inkább 

visszamondtuk a koncertet. Tehát a burkolattal van a baj, nem az oszlopokkal. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

És lehet arról szó esetleg, hogy fedett legyen? Vagy majd csak a tervezésnél? 

 

Torma Andrea polgármester 

A terv csak a színpad felújítására vonatkozik. Azt tudnotok kell, hogy ez a TOP Turisztika pályázat maradék pénzből 

lesz ismét kiírva, ez lesz a második körös kiírás, úgyhogy nagyon sok pénz nincs benne, és nem mi vagyunk egyedül a 

környékből, aki pályázni szeretne. Nem tudom, milyen mozgásterünk lesz anyagilag, de ha belefér fedés, akkor inkább 

azt tudnám elképzelni, hogy nem fix fedést csináltatunk, hogy a látványt ne rontsuk el, hanem vennénk olyan 

összeállítható fedést, amit most is használnak a technikusok. Lenne egy saját fedésünk és akkor nem kellene mindig 

bérelni, hanem pályázatból megvennénk, nyár elején fel tudnánk állítani, a rendezvények között leengednénk és nyár 

végén lebontanánk, így a tóra való rálátást nem venné el egy fix létesítmény. A rendezvényeink többségén mindig van 

színpadfedés, tehát nem emiatt nem lehet megtartani esőben a rendezvényeket, hanem azért, mert nem jönnek az 

emberek, ha rossz idő van. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az a baj, hogy nem jönnek a nézők, ha esik. Az egész nézőteret lefedni, óriási költség lenne. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Régen minden koncerthez biztosítottak a fellépők esőnapot. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ez most már nem így van, főleg az együtteseknél. A színházi előadásoknál még előfordul, de az együtteseknek le vannak 

kötve a napjaik, nem fognak egy összegért két napot lekötni. Beszélünk majd még erről, most a színpad felújításának 

tervezéséről döntsünk, arról, hogy elfogadjátok-e a határozati javaslatot, hogy a legalacsonyabb összegű ajánlatot adó 
Szikora és Társa Mérnökiroda Bt-t megbízzuk a tervezéssel. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ismerjük ezt a tervezőt? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, ismerjük, Ő tervezte a Lókos patak feletti hidat. Megbízható, korrekt, jó szakembernek ismerem. A viziszínpad 

terhelhetőségéhez a statikai számításait is Ő végezte el.  

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 
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Torma Andrea polgármester: lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

víziszínpad felújítása érdekében pályázat benyújtásához szükséges részletezettségű, szakszerű műszaki tartalmú 

tervdokumentáció, műszaki leírás és árazott költségvetés elkészítésével 550.000 Ft + áfa, azaz összesen bruttó 698.500 

Ft díjért a legalacsonyabb árat ajánló Szikora és Társa Mérnökiroda Bt -t megbízzuk, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

77/2023. (VIII.8) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat 

tulajdonát képező Bánk 128 helyrajzi számú Víziszínpad felújítása érdekében pályázat 

benyújtásához szükséges részletezettségű, szakszerű műszaki tartalmú tervdokumentáció, 

műszaki leírás és árazott költségvetés elkészítésére vonatkozóan benyújtott ajánlatok közül a 

legalacsonyabb összegű ajánlatot, Szikora és Társa Mérnökiroda Bt. 698.500 Ft összegű 

árajánlatát elfogadja és a Szikora és Társa Mérnökiroda Bt-t megbízza a tervezési feladatok 

elvégzésével. 

A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy a bánki Víziszínpad felújítása 

érdekében pályázat benyújtásához szükséges részletezettségű, szakszerű műszaki tartalmú 

tervdokumentáció, műszaki leírás és árazott költségvetés elkészítésére vonatkozó 

jognyilatkozatokat megtegye, és az tervezésre vonatkozó vállalkozói szerződést a nyertes 

ajánlattevővel az Önkormányzat, mint megrendelő nevében megkösse, a tervdokumentációt 

elkészíttesse. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

5. Napirend II. Rákóczi Ferenc Horgászegyesület támogatás iránti kérelme 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A II. Rákóczi Ferenc Horgászegyesület 100.000 Ft támogatást kér. Ennyi van betervezve a költségvetésünkbe, úgyhogy 

azt mondom, támogassuk őket. Minden évben rendben elszámoltak a kapott támogatással. Van-e ezzel kapcsolatban 

kérdés? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester: lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

Bánk Község Önkormányzata a II. Rákóczi Ferenc Horgászegyesület részére 2023. évben a beruházási-felújítási 

kiadásokhoz 100.000 forint támogatást nyújtson, és elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással 

szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

78/2023. (VIII.8.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a II. Rákóczi Ferenc Horgászegyesület 

2023. évi beruházási-felújítási célú kiadásait 100.000 Ft címzett támogatással támogatja. 

A támogatás folyósítása utólagos elszámolás mellett előre, egy összegben, a támogatott 

bankszámlájára történő átutalással történik. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a II. Rákóczi Ferenc 

Horgászegyesülettel a támogatási megállapodást megkösse, majd a támogatott részére a 

megítélt támogatási összeget 2023. évben átutalja. 

A támogatás felhasználásának határideje: 2023. december 31. 

A támogatás felhasználásának önkormányzat felé történő elszámolásának határideje: 2024. 

február 15. 

 

Határidő: 2023. december 31. 
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Felelős: polgármester 

6. Napirend  Közterületi fakivágás iránti kérelem 
 

 
Torma Andrea polgármester 

A közterületi fakivágás iránti kérelem négy darab meggyfa kivágásra vonatkozik. Tibi, nem tudom, hogy ezzel 

kapcsolatban van-e kiegészíteni valód? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Megnéztem a fákat, a villanyvezeték alatt vannak, a tetejük le van csonkolva, kifelé nőnek, elég rondán néznek ki.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

De még élnek ezek a fák? Életképesek? Csak azért kérdezem, hogy kikötésként ne írjuk-e bele a határozatba, hogy csak 

vegetációs időszak leteltet után lehet kivágni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nincs rajta fészek. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal a 

határozati javaslattal, hogy a fa kivágáshoz hozzájárulunk, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 
 

79/2023. (VIII.8.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Bánk, Juhász Gyula utca 45. számú 

ingatlan tulajdonosának kérelmére az ingatlan előtti közterületen álló 4 darab meggyfa 

kérelmező általi, a kérelmező saját költségére és felelősségére történő kivágásához 

hozzájárul, azzal a feltétellel, hogy a kérelmező Bánk Község Önkormányzata Képviselő-

testületének a településkép védelméről szóló 14/2017.(XII.14.) önkormányzati rendelete 4. 

függeléke szerinti, fásításra, növénytelepítésre javasolt őshonos növények jegyzékéből 

választott 4 darab fás szárú növény közterületre történő ültetésével – úgy, hogy az ültetés 

pontos helyének kijelölése Hákli Tibor alpolgármesterrel egyeztetve kerül meghatározásra – 

a kivágott fa pótlásáról gondoskodik. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester, alpolgármester 

 

 

 

7. Napirend Budapest Classic Grand Prix oldtimer autós túra – parkoló használat iránti kérelem 
 

 
Torma Andrea polgármester 

A Budapest Classic Grand Prix oldtimer autós túra keretében augusztus 27-én kb.70 darab járművet magába foglaló 

oldtimer autó halad át a településen, és szeretnének itt, a település központjában lévő parkolóban kb. két órát parkolni. 

Láttátok a térképen, hogy a Bánkgyöngyével szembeni és a strandbejárat előtti, lezárt parkolót jelölték meg 

helyszínként. Szerintem a strand elé ne engedjük be őket, a hivatal előtti parkolót használják, ami a patak fedés felett 

van, a postától egészen a Harcsa Kocsmáig, tehát a nagy parkoló vonalában a sétány felöli részen lévő parkolót. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Egyébként egyszerre akar 70 autó itt lenni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem egyszerre, hanem egymás után érkeznek. Egyszerre kb.20-25 autó lesz itt, kapnak kávét meg üdítőt. Gondolom, 

10-15 perc pihenőre állnak csak meg. 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Akkor ebből a szempontból is jobb így, mert bejön az egyik oldalon és ki is tud majd menni a másik oldalon, nem kell 

forogni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Augusztus 27., vasárnap, nyár vége is van, remélhetőleg nem fog nagy gondot okozni, ha lezárjuk azt a részt erre az 

időre. Meghirdethetjük előre a közösségi felületeinken, hogy akit érdekel, meg tudja nézni az autókat. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Jól olvastam, hogy ezek Mercedesek? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Gondolom, mert a Mercedes-Benz Classic Magyarország Egyesület szervezi. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki hozzájárul ahhoz, hogy 

a Budapest Classic Grand Prix oldtimer autós túra keretében 2023. augusztus 27-én 15.00 -16.45 között a mezőny tagjai, 

azaz a túrán résztvevő oldtimer gépjárművek a Lomen János sétány mentén kialakított gépjárműparkolóban, mint kijelölt 

megállóponton ingyenesen megálljanak, parkoljanak, és elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

80/2023. (VIII.8.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, hogy a Budapest 

Classic Grand Prix oldtimer autós túra keretében 2023. augusztus 27. napján 15.00 -16.45 

között a mezőny tagjai, azaz a túrán résztvevő oldtimer gépjárművek a Bánk Lomen János 

sétány mentén kialakított gépjárműparkolóban, mint kijelölt megállóponton megálljanak, 

parkoljanak. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

8. Napirend Egyebek, tájékoztatás 
 

 

➢ Miénk a Tó! - rendezvény 
 

Torma Andrea polgármester 

Már biztos láttátok a Facebook-on, hogy szeptember 9-én egy egyszeri, egyedi rendezvényt szervezünk annak emlékére, 

hogy 25 éve került Bánk Község Önkormányzata tulajdonába a Bánki-tó. Úgy gondolom, hogy a mi életünkben, Bánk 

életében ez egy olyan horderejű és jelentős esemény volt, ami alapjaiban határozza meg Bánk életét, ezért arra 

gondoltunk, hogy adjuk meg a módját, és emlékezzünk meg erről az eseményről. Az általános iskolás gyerekek 

szüleinek kiküldtünk egy levelet ezzel kapcsolatban, nem tudom, hogy ezzel találkoztatok-e már. Szeptember 9-re tűztük 

ki ezt a megemlékezést, és a rendezvénynek a „Miénk a Tó” nevet adtuk. Nem részletezem a programot, nyilván Ti is 

olvastátok a facebookon. Ezzel kapcsolatban két dologban kellene nekünk döntést hozni vagy állást foglalni. Az egyik 

az, hogy október 23-ra tennénk a gyerekek festményeiből és a tóról készült régi fotókból álló kiállítást, amit itt a 

rendezvényteremben csinálnánk meg. Október 23-a alkalmából nem csinálunk ünnepséget, mert rendszerint 

érdektelenségbe fullad.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha akkorra csináljuk ezt a rendezvényt, akkor csinálhatunk ünnepséget is. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem akarom a kettőt összemosni, semmi köze egymáshoz a kettőnek. Viszont mivel ünnepnap, nagyrészt itthon vannak 

az emberek, szóval egy jó program lehet a kiállítás és kerekasztal beszélgetés. Tehát október 23-án lenne a kiállítás, itt 
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állítanánk ki egyrészt azokat a festményeket, amiket a gyerekek festenek, másrészt közzétettünk egy felhívást, amelyre 

arra buzdítunk mindenkit, hogy hozzanak fényképeket, újságcikket, képeslapot, bármit, ami a tavat ábrázolja, ami a tóról 

szól. Légy szíves ezt propagáljátok Ti is, mert nem tudom, hogy mekkora lesz az aktivitás egy Facebook poszt vagy egy 

levél alapján. A kiállítás másik fele meg erről szólna, hogy ezen a gyűjteményen keresztül bemutatjuk, hogy hogyan 

változott a tó az idők folyamán, illetve lesz egy kerekasztal beszélgetés, a tóról, Bánkról, emlékekről. Ez a terv. Ehhez 

legalább öt-hat darab kiállító állványra lenne szükség. Két éve csináltunk már egy múltidézős kiállítást a nagyteremben, 

de most más technikához folyamodnánk, hogy legyen egy állandó, a későbbiekben is használható, kültéri, fix, vasból 

készült, lábon álló állványunk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Egy paraván jellegű térelválasztó. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azért ilyen állványt szeretnék, mert annak a felületét, a kiállítást vagy hirdetést folyamatosan lehet cserélni. És 

szeretnénk, ha kültérre is ki tudnánk helyezni, ezért készülne vasból és olyan kezelést kap, hogy a külteret is bírja. Ez 

volt az elképzelés, de leesett az állam, amikor megtudtam, hogy mennyibe kerül egy ilyen állvány. Szóval most itt 

tartunk és azért beszélünk erről, hogy mit csináljunk. A Vas Zoli kapcsolatban van egy céggel, ahol reklámtáblákkal is 

foglalkoznak. Az Ő ajánlatuk egy 140x100 cm felületű, lábakon álló tábla, ami 3 cm-es zártszelvényből készül, és 

galvanizálva van, tehát utána nem kell festeni. Egy ilyen tábla ára bruttó 158.700 Ft. Ez az egyik lehetőség. A másik - 

nem tudom ismeritek-e - hogy Balassagyarmaton vannak kültéri kiállítási táblák a városháza épülete előtt. 

Megkérdeztem, hogy hol vették ezeket a táblákat. Azt az információt kaptam, hogy nem vették, hanem saját maguk 

csináltatták a GAMESZ-szal. Kértem tőlük árajánlatot. Ennek a kiállítási táblának a mérete 109x234 cm és egy darab ára 

305.000 Ft. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És ebből kellene hat darab? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ebből a nagyobb táblából elég lenne 4-5 darab is, illetve amennyit tudunk venni. A Zoli, aki a kiállítást fogja összerakni, 

azt mondta, hogy legalább 6 db állvány kellene, de lehetne akár tíz is. Viszont Ő a kisebb méretűre, a 140x100 cm-es 

táblára mondta. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A Lauró Sanyit nem kérdezted meg? 

 

Torma Andrea polgármester 

Őt még nem. De akkor kérek Tőle is ajánlatot. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Sokkal nem lesz olcsóbb, mert a vas ára az mindenkinek ugyanannyi. 

 

Torma Andrea polgármester 

A nagyobb méretű állvány esetében az anyagköltség 185.000 forint, a kisebb tábla esetében pedig 60-65.000 Ft. 

Mindjárt mutatok képet a balassagyarmati kiállítási táblákról, mert lefotóztam őket. 

 

Ivanics András képviselő  

És fából nem lehetne megcsinálni? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Az a baj a fával, hogy öt év alatt tönkremegy. 

 

Torma Andrea megmutatja a balassagyarmati kültéri kiállítási táblákról készített fotót. 

 

Torma Andrea polgármester 

A képen láthatjátok, hogy kövekkel van lesúlyozva az alja, hogy ne borítsa fel a szél, ez is benne van az árban, meg a 

vas- és a faanyag is. A belsejét pedig lehet cserélgetni, nekik is mindig más van benne. 

  

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ez jól néz ki, de ez kültéri. 
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Torma Andrea polgármester 

Azért gondolkodunk kültériben, mert akkor a későbbiekben akár a strand bejárat elé ki tudnánk tenni és lehetne nyáron 

is egy-egy ideiglenes kiállítás. Ha beszerzünk egy ilyet, akkor már többcélú legyen. Még megkérdezhetem a Sanyit is. 

Mondjatok véleményt, hogy egyáltalán elinduljunk-e ebbe az irányba, rendeljünk-e, mert ha azt mondjuk, hogy erre nem 

költünk, akkor újra kell gondolni ezt az egész kiállítást.  

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Az, hogy 25 éves a Bánki-tó, akkor ez akár egész évben is kint lehet, jobb hogyha van egy ilyen állandó kiállítás. 

 

Torma Andrea polgármester 

Utána, jövőre akár kirakhatjuk a strandhoz, a motoros parkolóba is. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Sok kiránduló van, ki lehet tenni ide a parkba is. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azért gondolkodtunk mi is egy ilyen kültéri többfunkciós táblában. 

 

Ivanics András képviselő  

Nem tudom, belefér-e büdzsébe abból a nagyobb méretűből hatot csináltatni. 

 

Torma Andrea polgármester 

A nagyból elég lenne kevesebb is. A Zoli a kicsire mondta, hogy kell belőle legalább hat. A nagy tábla majdnem egy 

méterrel nagyobb. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Akkor csináltassunk négyet, hogy mégis csak párban legyenek 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én egyébként megkeresnék inkább egy jó, ügyes kezű szakembert. 

 

Torma Andrea polgármester 

Lehet ajánlatot kérni, mondjatok javaslatot. De az már látszik, hogy nem fog olcsón kijönni. Nagyságrendileg ez 

nagyjából ennyibe kerül, kb. 200.000 Ft-ba. A kisebb táblából 158.000 Ft egy darab, ha négyet rendelünk belőle, fél 

millió forintnál tartunk és ráadásul csak fele akkora, mint a nagyobb. 

 

Ivanics András képviselő  

Az, hogy galvanizált, az sokat nyom a latban, nem lesz vele probléma. Szánjunk rá félmillió forintot és járjuk körbe! 

 

Torma Andrea polgármester 

Én is arra gondoltam, hogy határozzunk meg egy összeget, mondjuk öt- vagy hatszázezer forint és akkor annyi táblát 

rendelünk, amennyi abba az összegbe belefér. Megkérdezem a Lauró Sanyit, és az érsekvadkerti céget is, a Fakon Kft-t. 

Tehát tudunk még két árajánlatot kérni, de sokkal olcsóbb biztos nem lesz, mert mindenhol sok az anyagköltség és a 

munkadíj is. 

 

Ivanics András képviselő  

Akkor döntsük el, hogy mennyit szánunk rá és járjátok körbe! 

 

Torma Andrea polgármester 

Tibi? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem tudom, mit enged meg a költségvetés? 

 

Torma Andrea polgármester 

Semmit. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Magát a kiállítást úgyis megcsináljuk, ha lesznek paravánok, ha nem. 
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Torma Andrea polgármester 

Akkor megbíztok, felhatalmaztok engem meg a Tibit, hogy még két cégtől kérjünk árajánlatot és az összességében 

legkedvezőbb változatból rendeljünk négy vagy öt darabot, úgy, hogy a meghatározott 5-600.000 Ft összegű 

keretösszege ne lépjük túl? A következő ülést nem tudjuk megvárni, hiszen el kell kezdeni legyártani ezeket, hogy a 

kiállításra kész legyenek. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Azért jobb a magas, mert már messziről látványos. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Találjunk ki egy méretet és arról kérjünk ajánlatot! Nekem is van egy ismerősöm, megadom a számát, hívjátok fel! 

 

Torma Andrea polgármester 

Rendben. De Te is felhívhatod. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Van a tóparton egy elektronikus hirdetőtáblánk és ha abban csinálnánk meg ezt a kiállítást? 

 

Torma Andrea polgármester 

Az nem kiállításnak való. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azt nem tudjuk ide behozni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Nem is annyira esztétikus, inkább valami nívósabb legyen már csináltatva. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az mondjuk az ötletnek nem rossz, hogy esetleg ilyen régi képek futhatnának rajta. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azt nem mi kezeljük, nem tudok rá garanciát vállalni, hogy mit raknak föl. Meg szoktam őket kérni, hogy a 

rendezvényeket tegyék közzé. De ha lesz egy képgyűjteményünk, megkérhetem Őket, hogy ha van megfelelő helyük 

erre, esetleg tegyék fel. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Az nem a miénk? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, a strand melletti elektronikus hirdetőtábla a Márta Attiláéké, az Ő pályázati elemük volt. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Szerintem jók a gyarmati táblák, valami olyasmit csináltassunk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mekkora méret az? 

 

Torma Andrea polgármester 

Én a belső méretét kérdeztem meg, azt, amire ragasztani lehet, az 109x234 cm. Plusz a vas, annyival nagyobb a külső 

mérete. Akkor javaslom, hozzunk egy olyan döntést, hogy maximum hatszázezer forintig a legkedvezőbb ajánlat alapján 

rendeljünk meg négy-öt darab kiállítási táblát, illetve annyi darabot, amennyi ebbe az összegbe belefér.  

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

bruttó 600.000 Ft összegben kültéri használatra is alkalmas kiállító állványt gyártassunk, és felhatalmazást ad részemre 

és Hákli Tibor alpolgármester részére a kiállító állványra vonatkozó árajánlatok beszerzésére és az összességében 

legkedvezőbb árajánlat alapján a kiállító paraván megrendelésére, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
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A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

81/2023. (VIII.8.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy bruttó 600.000 Ft 

összegben kültéri használatra is alkalmas kiállító állványt (paravánt, táblát) szerez be. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert és Hákli Tibor alpolgármestert a 

kiállítási állványok érdekében szükséges árajánlatok beszerzésére és az összességében 

legkedvezőbb árajánlat alapján a kiállítási állványok megrendelésére. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester, Hákli Tibor alpolgármester 

 

 

Torma Andrea polgármester 

A szeptember 9-i rendezvénnyel kapcsolatban Gabi, hozzád még van egy kérésem. A rendezvény természetesen bánki 

meccsel ütközik, mert szombat, és ráadásul a kiírás szerint Szendehelyen játszunk, ami közel van és kiélezett meccs 

várható. Nagyon sok ember el fog menni a meccsre. Látsz esetleg arra esélyt, hogy a mérkőzést áttegyétek vasárnapra?   

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Szerintem nem ütközik a rendezvény és a meccs időpontja. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mindkettő pont négykor lesz. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Megkérdezhetem, de Szendehellyel nem ápolunk annyira jó viszonyt, nem hiszem, hogy hozzá fognak járulni a meccs 

áttételéhez. Mostanában nem is járnak annyian meccsre, főleg, hogy idegenben játszunk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Szendehely közel van, és ott van a Kovács Imi is, azért gondolom, hogy sokan el fognak menni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Inkább azt mondom, hogy jöjjenek ide, mint, hogy ott botrányt csináljunk. 

 

 

➢ Leveleki Üdülő garázsának zárható ráccsal történő leválasztása 
  

Torma Andrea polgármester 

Tudjátok, hogy mostanában, szerencsére, egyre többször adjuk bérbe a színpadot és rendszerint a Leveleki Üdülő 

garázsát használják raktárnak, és mi is ezt használjuk raktárként a saját eszközeinkre. Mindenki oda pakol be és 

előfordult, hogy eltűnnek, elkeveredtek dolgaink. Nyilván nem szándékosan viszik el. A Bánkitó Fesztivál után is 

előfordult ilyen eset, és ők vállalták, hogy megtérítik nekünk a felmerült költséget. Azt mondták, hogy szerezzük be, ami 

hiányzik és számlázzuk ki nekik, viszont plusz munkát jelent az utánjárás, számlázás, illetve az újra beszerzés ideje alatt 

nem rendelkezünk azzal az eszközzel, ha esetleg szükségünk lenne rá. Felmerült bennünk, hogy a garázs hátsó részét, 

leválasztanánk egy nyitható ráccsal, és amikor bérbe adjuk a színpadot, akkor a saját dolgainkat oda be tudjuk pakolni és 

le tudjuk zárni. A Lauró Sanyitól kértünk árajánlatot. Az elválasztó rács elkészítése úgy, hogy végig berácsozzuk és egy 

ajtóval nyitható 240.000 Ft-ba kerül. 

 

Ivanics András képviselő  

Régen nagyon sok cuccunk volt ott, sőt, ott tároljuk a nemzetiségi találkozóhoz készített díszleteket is. Nem tudom, 

hogy ha lezárod azt a kicsi részt, akkor be tudod-e pakolni oda azt a sok cuccot. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én ott voltam a nemzetiséginél ki- meg bepakolni, ott elég szűk a hely. Oda pedig nem pakolhatsz, ahol nyílik az ajtó. 

 

Torma Andrea polgármester 

Középre raknánk az ajátót, mert középen így is, úgy is be kell menni, hogy hozzáférjünk az eszközökhöz.  

 

Ivanics András képviselő  
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Tudom, hogy nagyon sok cucc volt ott, biztos van most is olyan, ami már nem kell. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ami ott van, az mind kell. Ott a díszlet, a tűzoltókészülékek, biztosítékok. 

 

Ivanics András képviselő  

Biztonsági szempontból biztos, hogy jó volna, csak kérdés, hogy el fog-e ott férni, amit le akarunk zárni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Amúgy ez nem drága. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mondtam, hogy a legolcsóbb anyaggal kalkuláljon, mert itt nem számít az esztétika. Fedett helyen van, nem látja senki, 

a funkció a lényeg. Ezért kerül ennyibe, de azért ez sem kevés. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És a stúdió? Az teljesen használhatatlan? 

 

Torma Andrea polgármester 

A fesztiválnál a stúdiót is használták. Egyébkén hivatalosan a stúdió van kijelölve a rendezvényekhez szükséges 

irányítószobának. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha azt neveznénk ki raktáratok, akkor gondolom, oda meg nem lenne egyszerű felpakolni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Az más célra készült akkor, annak a technikának oda volt téve a stúdiója, meg oda volt téve a vetítőgép. A ’80-as 

években, amikor az épült, annak a célnak megfelelt. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Oké, csak, hogy ott van kihasználatlanul, nincs funkciója. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Utoljára a mozigépek kerültek le onnan, mert olyan filmek már nincsenek, a hangosítás sincs már ott. Most teljesen ki 

van ürítve a stúdió. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, de most legalább használható irányítószobaként. 

 

Ivanics András képviselő  

A gépeket eladtuk onnan? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Elvitték a gépeket. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tehát, most van ott egy üres helység, ami azért jó, mert hivatalosan az van kijelölve irányító központnak. A 

rendezvényeken kell lenni egy ilyen helyiségnek.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A nemzetiségi találkozónál segítettem pakolni két napot, de nem tudnám megmondani, hogy mik vannak a Leveleki 

Üdülő garázsában. 

 

Torma Andrea polgármester 

A nemzetiségi találkozó díszletei, rendezvénykordonok. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Van ott fűnyíró, egy szekrény, amiben elektromos cuccok vannak, tűzoltókészülékek. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Lezárhatjuk. 
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Hákli Tibor alpolgármester 

A fedett rész alatti területet kellene lezárni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Arról beszélünk, azt mérte fel a Sanyi. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Tulajdonképpen idénre már megvagyunk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Halasszuk jövőre? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Egy koncert lesz még. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az a mi rendezvényünk. Végülis olyan rendezvény már nincs, amihez bérbe adjuk a színpadot. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Egyébként ez legfőképpen a Bánkitó Fesztivál során szokott előfordulni, mert rendszerint nem az pakol be, aki kipakol, 

és amit látnak és úgy gondolják, hogy az övéké, azt elviszik. 

 

Torma Andrea polgármester 

Jó, akkor ezt egyelőre rakjuk félre, majd jövőre eldöntjük, hogy mi legyen.  

 

A képviselő-testület egyhangúan úgy döntött, hogy a Leveleki Üdülő garázsának zárható ráccsal történő leválasztását 

2023-ban nem valósítja meg, a garázs hátsó részének lezárását jövő évre halasztja. 

 

 

➢ Tóth Vera Band koncert 
 

Torma Andrea polgármester 

A Tóth Vera Band koncert elmaradt az eső miatt, de szerencsére nyitottak arra, hogy megtartsuk a koncertet egy másik 

időpontban, viszont amelyik időpont nekünk jó lenne, az nekik nem jó, ami nekik jó, az meg nekünk nem igazán ideális. 

Jelenleg két időpont van, ami nekik jó, augusztus 27., vasárnap és a szeptember 8., péntek. Nekem az augusztusi 

időponttal az a problémám, hogy vasárnap. A rossz időjárás miatt vasárnapra raktuk át az egyik mozifilm vetítést is, és 

nagyon kevesen voltak. És a több éves tapasztalat is az, hogy vasárnap nem jó időpont, nem igazán jönnek az emberek. 

A másik időpont péntek, viszont már szeptember. Az elmaradt Kárpáti koncertet sajnos nem tudjuk idén pótolni, mert ők 

már szeptemberben nem akarnak fellépni, augusztusban pedig ami nekünk volt szabad hétvége, az nekik nem volt jó, 

mert koncertjük van, ami nekik jó lett volna, ott meg nekünk van rendezvényünk. Mi legyen a Tóth Vera koncerttel, 

mikor legyen? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mikor lesz a szeptemberi rendezvényünk? 

 

Torma Andrea polgármester 

A Tóth Vera koncert szeptember 8 péntek lehetne, a mi rendezvényünk pedig szeptember 9-én lesz, tehát a kettő nem 

zavarja egymást.  

 

Hugyecz Enikő képviselő  

És ez olyan rendezvény, amikor bérlik a színpadot? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, olyan rendezvényünk már nem lesz. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És ha nem találjuk ki? 

 

Torma Andrea polgármester 
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Akkor ki kell fizetni fellépti díjat előadás nélkül. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Az a legrosszabb. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, az lenne a legrosszabb, úgyhogy ki kell választani az időpontot. A két időpont közül melyik legyen? 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Inkább péntek, mint vasárnap. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, de az viszont már szeptember. Az még belefér szerintetek, vállalható? Még sosem csináltunk szeptemberben 

koncertet. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az a második hullámos nyár. 

 

Ivanics András képviselő  

Nyárzáró. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Szeptemberben is szokott lenni még nagyon jó idő. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor azt mondjátok, hogy szeptember 8-án, pénteken legyen a koncert? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A másik időpont az iskola előtti utolsó vasárnap lenne. 

 

Torma Andrea polgármester 

Rendben, akkor szeptember 8-án lesz a koncert. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Lehetne esetleg korábban kezdeni, mondjuk hétkor? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Jobb a nyolc óra, sokan 17 óráig dolgoznak.  

 

Torma Andrea polgármester 

Nyolc előtt szerintem se legyen, mégis csak egy esti koncertről van szó. De az jogos, hogy 21 órától lehetne előbb 

kezdeni, és kezdődhetne 20 órakor. Jó, akkor így módosítjuk a szerződést. 

 

A képviselő-testület egyhangúan úgy döntött, hogy a 2023. augusztus 5. napjára tervezett, de a rossz időjárási 

körülmények miatt elmaradt Tóth Vera Band koncert 2023. szeptember 8-án pénteken 20 órai kezdettel kerüljön 

megtartásra, pótlásra. 

 

 

➢ IINTERREG pályázat 
 

Torma Andrea polgármester 

Beszéltünk róla a korábbi ülésen, hogy a határon átnyúló INTERREG pályázati program keretében kettő pályázati 

felhívás fog megjelenni a közeljövőben. A helyi értékek megőrzését célzó pályázat már kiírásra került, ennek 

szeptemberben lesz a beadási határideje. A turisztikai pályázat várhatóan csak jövő évben fog megjelenni. A helyi 

értékek megőrzésére vonatkozó pályázat keretében helyi, nagy jelentőségű építmény felújítására és fenntartható 

tevékenységgel való megtöltésére, működtetésére lehet pályázni. Ezen dolgozunk most, a pályázat benyújtásának 

határideje szeptember 15. Szerencsére van egy nagyon komoly tapasztalattal rendelkező pályázatírónk, aki INTERREG-

es pályázatok benyújtásában gyakorlott, szinte kizárólag azzal foglalkozik. Három elemből áll össze a pályázat. 

Gyügyben van egy épület, aminek nagy a történelmi múltja van a fürdő tekintetében. A fürdő mellett található, régen 

kávézóként működött. A pályázat keretében ezt szeretnék felújítani, és részben kávézó, részben kiállító tér lenne. Ez a 

szlovák oldal. A mi részünkről a Mari-néni ház kerülne felújírtásra, mivel egyrészt helyi védelem alatt áll, másrészt helyi 
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értéket képvisel a szlovák parasztház jellege miatt, bár ennek kevésbé jelentős az egyedi különlegessége, inkább csak 

általánosságban van értéke. A pályázat harmadik eleme a tolmácsi kastély lenne. A pályázatíró javasolta, hogy vonjunk 

be még valakit a magyar oldalról a pályázatunk erősítése érdekében. Javasoltam, hogy a tolmácsi kastélyt tudnám 

elképzelni, mert az egy jelentős helyi értékkel bíró ingatlan, aminek a helyi értékéhez vagy a jelentőségéhez nem férhet 

kétség. A pályázat keretében a kastély belső kialakítására kerülne sor, mert kívülről már fel van újítva. Ezt így elfogadta 

minden partner. A kastély felújítást követő funkciójára az az elképzelés, hogy egészségügyi, rehabilitációs központként 

működne, egészségügyi kezelések lennének benne, elsősorban mozgásszervi problémákat kezelnének. Ebből a három 

részből állna össze a pályázatunk és előreláthatólag közel egymillió euró lenne a támogatási igény. Mutatom a Mari néni 

házára elkészült terveket, vagyis ahol most tart a tervezés. Most még nem kell egyértelműen letisztázni, hogy milyen 

funkciókra, feladatokra fogjuk használni a felújított épületet, csak sarokpontokat kell meghatározni, mivel a pályázaton 

belül lesz egy olyan elem is, ami arra irányul, hogy felmérjük, leteszteljük, hogy mire van igény, mi az, ami 

működőképes. Tehát lesznek teszt foglalkozások is, amit finanszíroznánk a pályázatból és ezek alapján majd fel lehet 

mérni, hogy mire van igény, mi az, ami jól működik, amit tudunk csinálni, és azokat kell majd jobban kidolgozni, 

felfejleszteni és megvalósítani. Készül majd egy tanulmány is a hasznosításra vonatkozóan. Tehát teljes részletességgel 

most még nem kell kidolgozni, csak nagyvonalakban kell bemutatni az elképzelést, és sok minden a pályázat 

megvalósítása során fog kidolgozásra kerülni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Erre az épületre készültek korábban tervek. Azt próbáljátok benyújtani? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, az a terv az alapja, amire már pályáztunk korábban is, azt kerül kicsit átdolgozásra. 

 

Torma Andrea polgármester bemutatja a képviselő-testület tagjainak a Mari néni háza felújítási-átalakítási terveit. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ez a főépület, itt lenne három helyiség: foglalkoztató, konyha, klubhelyiség zuhanyzóval, és egy stúdió. Ez lenne a 

vizesblokk, ami a pataknál van. Ide pedig építenénk egy nyitott szaletlit és egy kemencét, és itt lenne helye egy 

sparheltnek is. Tehát ahogy látjátok, egy közösségi tér és közösségi épület jöhetne létre. Többen megkerestek, hogy 

szívesen vennék, hogy ha lennének olyan foglalkozások Bánkon, havonta vagy kéthavonta egyszer, illetve esetleg 

nyáron többször is, ahol mondjuk meg lehet tanulni a Bánki pogácsa elkészítését vagy bármilyen kézműves dolgot és 

egyben közösségépítő célt is szolgál.  Vagy lehetne akár az adott évszakhoz kapcsolódóan is szervezni valamilyen 

foglalkozást. Meg lehetne tanulni a kemencében történő kenyérsütést, vagy a bánki pogácsa sütését, és itt lehetnének az 

előkészületek, ezek itt asztalok. Ez szabadtéri programokra adna lehetőséget. Egy másik lehetőség, hogy akár itt is 

lehetne piacot szervezni, mert ha ez kiépül, akkor itt lenne egy fix, fedett árusító tér, még ha nem is túl nagy, de akár itt 

ideiglenesen tovább lehet majd menni a sátrakkal. A stúdióról mondanék még pár szót. Azt pedig azért terveztük be - bár 

ez még nem a végleges állapot - mert nem elég az, hogy funkciót adunk az épületnek meg felújítjuk, hanem kell valami 

innovációnak is lennie a pályázati anyagban, és az az ötlet merült fel, hogy csinálnánk mind a három településre olyan 

stúdiófelvételeket, hanganyagokat, amelyben bemutatjuk például a Bánki-tó történetét, Gyügyön a fürdő történetét, 

Tolmácson a kastély történetét és utána tovább lehet majd bővíteni a környező más településekkel, környező 

látványosságokra vonatkozóan is. Ezek a hanganyagok itt készülnének el, lenne egy kivetítő, ahol a látogatóknak is be 

lehet mutatni, de a fő cél, hogy felkerülne a honlapunkra, illetve minden érintett település honlapjára, vagy a Virtour 

applikációra hanganyagként, és aki eljön ide, az elindítja és kap egy érdekes virtuális idegenvezetést a településről. Ez az 

innovatív része a pályázatnak, ez nagyon tetszett a pályázatírónak, azt mondta, hogy ez nagyon sokat nyomhat a latba az 

értékelésnél, Ez egy jól funkcionáló dolog, mert idegenvezetők már nincsenek, mert mindenki használja a telefont, de 

mégis a helyi értékek megőrzésére, a helyi történelem átadására alkalmas, és mivel hanganyag, talán jóval többen 

meghallgatják, mint amennyien szöveget olvasnak. És mindez persze három nyelven készülne. Itt tartunk most, de még 

dolgozunk rajta nagy erőkkel.  

 

Ivanics András képviselő  

És gyügyi a pályázat író? 

 

Torma Andrea polgármester 

Magyar oldalról van egy magyar pályázatírónk, Kiss Balázs, Tolna megyei, sok határon átnyúló pályázatban vett részt. 

Ő szerezte a szlovák oldal pályázatíróját. A szlovák pályázatíró nagyon profi. A Magyarországot és Szlovákiát összekötő 

hidak építésére vonatkozó pályázatokat Ő írta meg, Ő a projektmenedzsere több Interreges pályázatnak is. Dolgozunk a 

pályázaton, de azt tudni kell, hogy ezek önerős pályázatok, tehát ha megvan a teljes költségvetés és a pályázati tartalom, 

akkor a testületnek döntenie kell róla, beadjuk-e a pályázatot és vállaljuk-e az önerő biztosítását. Az INTERREG-es 

pályázatok esetében 5% az önerő mértéke. Úgy gondolom, hogy ha meg tudunk csinálni egy 80-90 milliós projektet, 

akkor azt a 4-5 millió forint önerőt hozzá kell tudnunk tenni. Tehát a pályázat beadása előtt fogunk róla dönteni. Az 

önerő biztosításán kívül másik nehézsége, illetve kockázata ennek a pályázatnak, hogy nagyon nagy az igény, nagyon 
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sokan fognak pályázni, köztük olyan nagyobb városok is, mint például Kassa. Tehát nagy a konkurencia harc, ezért 

fontos, hogy egy átgondolt, jól kidolgozott pályázatot nyújtsunk be, mert itt alapvetően szakami szempontok alapján 

döntenek a támogatásról. Van ehhez kapcsolódóan további észrevétel, kérdés? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én személy szerint nagyon örülök, hogy ennyit pályázunk és ezáltal szépül a falu. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én is nagyon örülnék, ha megvalósulna ez a projekt. És akkor ez működhetne úgy is, hogy ezekre az élmény 

bemutatókra, élmény workshopokra befizetnének a turisták. Eljön egy fél napra, megsüti a pogácsáját és hazaviszi. Ez 

lenne a projekt bevételi oldala. Úgy gondoljuk, ilyen élmény foglalkozásokra van igény. A másik oldala pedig az, hogy 

lenne egy olyan helyünk, ahol valóban lehet közösségépítő programokat szerveni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Van olyan település, ahol főzőklub működik. Anyukák, nagymamák vagy akár férfiak is összegyűlnek és közösen 

főznek. Egy hónapra előre megvan, hogy melyik héten mit fognak főzni.  

 

Torma Andrea polgármester 

Ez is egy jó ötlet. Ilyesmiket kell kigondolni, kitalálni. Ennek a részletei majd a pályázat megvalósítása során fognak 

kidolgozásra kerülni, most csak egyelőre pár sarokpontot kell kijelölni. De ha van bármi javaslatotok, mondjátok! 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

És akkor ez stílusban a ház jellegét adja majd vissza? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, mindenképpen az a cél, hogy megőrizzük az eredeti jelleget. Lehet gondolkodni a funkciókról. Ha van javaslat, 

ötlet, akkor szóljatok, mert akkor még azokat is megpróbáljuk beleültetni a projektbe, vagy legalábbis foglalkozni vele a 

részletek kidolgozása során. 

 

 

➢ Meghívás Tordasra 
 

Torma Andrea polgármester 

Tordasra kaptunk meghívót az augusztus 20-i ünnepségre. Itt a program plakátja, körbeadom, nézzétek meg. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Augusztus 20-án lesz náluk az ünnepség? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, augusztus 20-án lesz, Bánkon pedig augusztus 19-én, tehát nem ütközik a két program. Tordason ez egyben a 

falunap is. Vissza kell jeleznem nagyon rövid időn belül a polgármesternek, hogy hányan megyünk, megyünk-e, ki 

megy. Fél négykor kezdődik a program, este kilenckor van tűzijáték, utána egy DJ fog zenélni. Addig maradunk, amíg 

tudunk vagy szeretnénk. Nem írták, hogy előbb kellene menni, csak annyit, hogy várnak minket a rendezvényre.  

 

Ivanics András képviselő  

Tavaly ott ebédeltünk. 

Én még nem tudom, hogy hol leszek augusztus 20-án, még képlékeny. Nem tudom még. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem tudok menni, pizzát sütök. 

 

Torma Andrea polgármester 

Maradjunk abban, hogy legkésőbb péntekig mindannyian jelezzetek vissza nekem.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mi aznap megyünk nyaralni. Most nézem az útvonalat, még akár útba is tudom ejteni. Ha mentek többen, akkor lehet, 

hogy én kihagyom. 

 

Torma Andrea polgármester 

én biztos, hogy megyek. Nem írják, hogy csak a testületi tagokat várják, tehát jöhet akár például az óvodavezető is, vagy 

a Manyinak is szólhatok, de ha van javaslatotok, hogy kit hívjunk meg, akkor szólhatunk másnak is.  
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Sport szempontból is kerestek már minket. Legutóbb mi voltunk nálunk, és szeretnénk viszonozni a meghívást, de abban 

maradtunk, hogy majd csak tavasszal, amikor már készen lesz a pálya. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Mehetnének a szlovák nemzetiségi önkormányzat képviselői is népviseletben. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ők most, mint vendéget hívnak minket, nem fellépni.  

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Nem gondoltam, hogy műsorral, csak beöltözve. 

 

Torma Andrea polgármester 

Rendben, megkérdezem Őket is. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A Sportegyesület képviseletében mehetne helyettem az Attila. 

 

Torma Andrea polgármester 

Jó, akkor az Attilát és a Manyit megkérdezem, és esetleg még a polgárőröket. 

Az Egyebek napirend keretében van még valakinek kérdése, észrevétele? 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Én a múltkor lemaradtam. Mi lesz a lelátóval? 

 

Torma Andrea polgármester 

Többségi döntés alapján maradnak a betűk. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Akkor ez a projekt már készen van? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, ez már készen van.  

 

Hugyecz Enikő képviselő  

És átadásra került? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, meg volt a műszaki átadás. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Mert 24 hónap van rá. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mire? 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

A kivitelezésre. 

 

Torma Andrea polgármester 

A szerződés szerint 4 hónap. A műszaki átadás megtörtént július utolsó napjaiban. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

És akkor a korlát is le lett kezelve? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, le van festve. 
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Hugyecz Enikő képviselő  

És a padokról nem volt szó? Mert azt is sokan szóvá tették, hogy nem lett lekezelve a fafelület, hanem csak rá lett 

csavarozva és hogy egy csomó részen mozognak a székek. 

 

Torma Andrea polgármester 

Le lettek rögzítve a padok, mielőtt a székek felhelyezésre kerültek. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Több szék került a szélére. Az Adorján még a félkész állapotot fotózta. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Én is voltam kint megnézni, azért kérdezem.  

 

Torma Andrea polgármester 

Le lettek rögzítve. Úgy kezdték, hogy lecsavarozták a padokat és utána lettek rárakva a székek, ahol nem volt egyenletes 

ott lerögzítették, de ettől függetlenül lehet, hogy nem mindenhol teljesen vízszintes, hiszen nem egy új felületről van szó. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Hát igen, csak azért beszéltük már az elején ezt a fára rögzítéses témát, hogy nem néz ki jól. 

 

Torma Andrea polgármester 

Enikő, máshogy szerinted hogy lehet megoldani? A betonhoz nem lehet rögzíteni a műanyag székeket. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Igen, erről beszéltünk, csak akkor hozzák egyenesbe! 

 

Torma Andrea polgármester 

Én azt tudom, hogy le lettek rögzítve, dübellel le lettek csavarozva. A műszaki ellenőr is átvette, leigazolta a munkát. 

Nyilván én nem vagyok ott folyamatosan és nem vagyok szakember, hogy a munka minőségét ellenőrizzem, ezért van a 

műszaki ellenőr.  

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Nekünk akkor erre van egy műszaki ellenőrünk? 

 

Torma Andrea polgármester 

Persze.  

 

Hugyecz Enikő képviselő  

És akkor meg is történt? Megnézték az építkezési naplót, ilyesmiket és akkor megtörtént az átadás? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, ahogy az előbb mondtam is. Az építési naplót is a kivitelező és a műszaki ellenőr vezetik. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Persze csak azért, hogy ezeket mind megnézték és megtörtént az építkezés átadása? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, a műszaki ellenőr leigazolta, hogy szerződésszerűen megtörtént a teljesítés. Tibi, Te is jártál lenn, én is voltam ott, 

láttuk, azzal kezdték, hogy a fákat lerögzítették. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Nem az, hogy rögzítették-e, hanem hogy benne volt a szerződésben, hogy a fát lekezelik előtte. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Amihez rögzítették a székeket, azok nem voltak problémásak, nyugodtan lemehetsz és beleülhetsz. Olyan előfordult, 

hogy el volt hajolva a fa, nem volt vízszintes, de azokat megcsinálták. A koncerten 100-120 kilós emberek lépkedtek a 

műanyag székeken. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Nem mondom, hogy a széknek problémája van. 
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Torma Andrea polgármester 

A meglévő fa padozat újra festése szerintem nem volt benne a kiírásban, de utána fogok nézni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Nem a festés volt benne, hanem fa kezelése, a fa lekezelése. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mit értünk akkor kezelésen? 

 

Ivanics András képviselő  

A lelátó ülőfelülete olyan fából készült, amit a szállodák nyitott teraszain is használnak. Azt gyakorlatilag elég egyszer 

lekezelni. Ha jól emlékszem, amikor fel lett rakva ez a fa, az első két-három évben volt lekezelve valamilyen speciális 

olajjal, azóta nem volt. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

A fa kezelése volt benne és én úgy gondoltam, hogy azokat a mohás dolgokat leszedik róla. 

 

Torma Andrea polgármester 

A hibás fa deszkázat, ami fel van jőve, annak a rögzítése volt benne. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Akkor a projekt azt takarta, meg gyakorlatilag a székeket, a korlátot és a lépcsőnek a javítását? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, meg a padok alatti beton javítását. 

 

Ivanics András képviselő  

Ami a székek alatt van, az nem betonozva van, hanem beton lapokból készült.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azért ez onnan indult, hogy a Facebook-on, a Bánkért Közösen csoportban két oldalról nagyon betaláltak. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Én azt nem kommentáltam, azért kezdtem el vele foglalkozni, mert sokan megkerestek. És azért kérdezem, hogy 

beszéljünk róla. Azért írtam én is, azért telefonálgattunk, mert nem lett valami esztétikus ez a kivitelezés ebben a 

formában. Kívülálló vagyok, nem értek az építkezéshez, de van, ahol nyilvánvalóan látszik, hogy az a beton itt-ott 

púpos, meg le van töredezve már most a lépcső. Sokan megtámadtak ez miatt, hogy ez milyen munka. 

 

Torma Andrea polgármester 

Hol van letöredezve lépcső? 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Ha most elmész és megnézed, látszik, hogy egy csomó lépcsőfoknak már most le van törve a széle. Én is elmentem, én 

is megnéztem. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én csak azokat az apró letöredezéseket láttam, ami a zsalu elvételéből adódik, amit a zsalu leszed. A beton le lett 

csiszolva, nem hinném, hogy púpos. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Ezt muszáj megnézni, mert valaki ezt a munkát átvette. Ha megnézed az első lépcsőt, ami nem lépcsőfok még, de nem 

tudom mi a neve, ha megnézed az egyik oldalon síkba van a fallal, a másik oldalon meg három centivel odébb van. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Pont egy lépcsőfokkal van arrébb, mert így adta ki magát a szint. Nagyon magas lett volna a lépcsőfok, ha nem teszi be 

oda azt a fél lépcsőfokot. Az első lépcső nem tizenhét centi lett volna, hanem húsz és akkor sokkal nehezebb fellépni, és 

balesetveszélyesebb is. Így sokkal biztonságosabb és praktikusabb 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

És akkor miért nem csinálta meg úgy mind a két oldalon? 
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Hákli Tibor alpolgármester 

Mert akkor az egész osztás elcsúszik. Ez nem most épült, volt egy adottsága a lelátónak. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Folytatnám, amit elkezdtem. Két dolog miatt kapott a testület elég sok kritikát. Az egyik, hogy csúnya. Hogy néz ki az a 

fehér székes Bánk feliratos ülőke. A másik kritika meg az volt, hogy mit csináltunk a pénzzel, mert minőségben ez egy 

nulla. Én ott beleálltam egy-két emberbe, mert az a sok ember valójában 6-7 fő. Egyébként hozzájuk személyesen 

elmentem, egy-két emberrel pedig telefonon beszéltem. Nem az egész falu véleményez ez, csak nyolc-tíz emberé. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Nem mindenki írogat a Facebook-on. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Oké. Nem is baj. Valaki csak odarak egy like jelet, utána felhívja a családtagjait, hogy ők miért nem like-olták. Ilyet is 

hallottam. „Te miért nem raktál még oda, nem is vagy velünk?” Meg hasonlók. Ezek szerint már megkezdődött a 

választási kampány, és egy ilyen lejárató kampányt akarnak felénk elindítani. Én ezt a véleményemet a csoportban be is 

vállaltam, mindenki előtt. Voltak családon kívüli ismerősök a kempingben, és direkt megkértem őket, hogy ha a lelátó 

felé járnak, nézzék meg és mondják el a véleményüket, hogy csúnya lett, vagy nem lett csúnya. Mert nem akarok 

elfogult lenni saját magunkkal szemben. Szerencsére nagyon sok ember volt a nemzetiségi találkozón is, és kipróbálták a 

székeket koncerteken is. Voltam lent én is, megállítottunk egy csomó embert, és csináltunk egy nem hivatalos 

közvéleménykutatást a lelátóra vonatkozóan. Az emberek 80-90 %-a azt mondta, hogy örül neki, hogy megcsináltuk, jó 

lett, örülnek, hogy fejlődik a falu. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én is sok visszajelzést kaptam, hogy milyen jó. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Akik a falun kívülről jönnek, azok azt mondják, hogy de jó ide jönni, mert tök jó Bánk. Akik meg itt laknak, le se járnak 

a rendezvényekre, ők meg azt mondják, hogy egy nulla. Biztos van olyan, aki még a mai napig nem volt lent megnézni. 

 

Ivanics András képviselő  

Nekem is ez lett volna a kérdésem, hogy ült-e az az ember azon a deszkán másfél-két órát? És akkor az mond véleményt, 

aki nem ült ott soha fél órát sem. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A nemzetiségi találkozón ömlött az eső, szétázott minden. A székeket egy papírzsebkendővel elég volt letörölni. Ha a 

szétázott fára ült volna le valaki, biztos, hogy tönkre megy a nadrágja. Így csak letörölték egy zsepivel és kényelmesen 

végig ülték a műsort. A funkciónak megfelel, arról meg szavaztunk, hogy maradjon-e a felirat vagy sem. Én a magam 

részéről arra szavaztam, hogy vegyük ki belőle a Bánk feliratot, mert megnéztem rengeteg nézőteret, és sehol nincs 

felirat. A sportlétesítmények nézőterein van felirat, a színházi nézőtereken nincs. Az egész dolog átment 

személyeskedésbe, azt mondták, hogy biztos én voltam az ötletgazda. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt ne vedd magadra, mert testületi szinten döntöttünk, úgyhogy ez semmiképpen nem rólad szól. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én kivettem volna a feliratot, ha rajtam múlik. 

 

Torma Andrea polgármester 

Született egy döntés. Bárkivel beszéltem a rendezvényeken, mindenki azt mondta, hogy de jó, hogy kényelmesen, 

normálisan le lehet ülni és milyen jól néz ki. Hozzám nem érkeztek ilyen vélemények, hogy milyen ocsmány és milyen 

szar lett. A feliratot meg, higgyétek el, ha megszokjuk, fotózási alapként fog funkcionálni, simán lehet egy szelfi-pont, 

ahogy gondoltuk is. Szemből a strandról jó mutat. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ti nem vagytok benne ebben a Facebook csoportban. Ott mindenki okos, szemtől szemben meg mentegetőzik, hogy Ő 

nem úgy értette. Mikor lesz falugyűlés? 

 

Torma Andrea polgármester 

Minden évben van, általában novemberben szoktuk tartani. 
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Hugyecz Enikő képviselő  

Jó, azért mondom a félreértések elkerülése végett, hogy az ülőke részt, meg azt, hogy műanyag székeket rakunk, azt én 

is a végtelenségig megvédtem. Mert eldöntöttük, hogy ezt tesszük bele, eldöntöttük, hogy úgy tesszük bele. Azt is 

elmondtam, hogy én bézs székekre emlékeztem.  

 

Torma Andrea polgármester 

Bézs színűek a székek, csak messziről tűnnek fehérnek. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Igen, ami számomra is egy kicsit meglepő volt. Mondtam, hogy ezzel a kék felirattal elég sportos lesz, nem ide való, én 

is arra szavaztam, hogy ne legyen benne, mert nem illik oda. Azzal, hogy ilyen székeket tettünk, azzal sem volt semmi 

problémám, és úgy gondolom, hogy azoknak sem, akik engem megkerestek ez ügyben, hanem inkább azzal, hogy 

nagyon sok pénzt kaptunk a lelátó felújítására és ahhoz képest ez lett az eredmény. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mennyit Enikő? 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Huszonvalahány milliót. 

 

Torma Andrea polgármester 

Bruttó 26 millió forint. Ez nagyon sok? 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Igen, az nagyon sok pénz. 

 

Torma Andrea polgármester 

És kiszámolta valaki, aki szerint túl sok pénzt költöttünk erre, hogy mennyibe kerül egy ilyen fejlesztés? Mennyibe kerül 

a szék, a beton, a munkadíj, stb? 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Nem, és azért kérdeztem én is, mert meg is szeretném nézni, ha lezárult a pályázat és átadásra került. Meg szeretném 

nézni ennek a projektnek a költségvetését, hogy hogyan jött ki ez a pénz, mert én is azt gondolom, hogy ez sok pénz 

ehhez a munkához képest. Tehát ahogy ez a munka kinéz és amilyen formában ez véghezment, ha ez valóban így néz ki, 

akkor oké. Huszonhatmillió forintot kaptunk erre, én nem pont így képzeltem el. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

6.500 Ft + áfa egy darab szék. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Nem tudom, azért szeretném megnézni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tehát majdnem nyolcezer forintba kerül egy szék, abból pedig több mint ezer kellett, és akkor már 8 millió forintot 

elköltöttünk, de még nem csináltunk semmi mást. A székek ára csavar és munkadíj nélkül értendő. Én nem tudom 

mennyi egy köbméter beton. Tibi, te tudod? Az sem tíz fillér. Huszonhatmillió forint egy építési munkára sajnos nem 

sok manapság. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Nem tudom, én úgy képzeltem el, hogy ez ennyi pénzért nem így fog kinézni. Én is csináltatok dolgokat, van 

szépérzékem és ez nem tetszik. Én úgy képzeltem, hogy 26 millió forintért azért esztétikusabb lesz.  

 

Torma Andrea polgármester 

Bruttó 26 millió forint, tehát ha az áfát levesszük, akkor már mindjárt csak 20 millió forintról beszélünk. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nyílt közbeszerzés lett erre kiírva, bárki pályázhatott, a többi ajánlat ennél jóval drágább volt. Az egyik 26 millió forint 

+ áfa, a másik talán 39 millió forint + áfa összegű volt. 
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Torma Andrea polgármester 

Igen, így van, ugyanerre a munkára. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Ettől függetlenül, ha lementek, egy csomó mozog, egy csomó hepehupásan kiáll. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én nem láttam ilyet, hogy hepehupás lenne vagy mozogna. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Funkcióra jó, külalakra meg lehet szokni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

A funkcióval semmi problémám nincsen. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A stúdió épületet, hogy ha maradt ebből a világosabb színből, azt javítgassuk át, mert az még elég csúnya. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Meg otthagytuk azt a csempét, egyik oldalról ilyen, a másikról olyan. Nyilván nem volt a projekt része, csak csúnya. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nagyon sok mindent lehetne, de látjátok, hogy milyen költsége van. A strandbevétel kevesebb, mint amennyit 

terveztünk, a rendezvények bevétele is kevesebb, a kiadások pedig csak jönnek. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nekem egy váci ismerősöm mondta, hogy ha Vácon évről évre ilyen fejlesztések lennének, összetenné a két kezét. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

De senki nem ezt firtatja! Nem tudom, Te mit olvastál ki ezekből? Ezt a Facebook-os csoportot Te nagyon rosszul 

veszed magadra. Itt nem arról van szó, hogy szar, hanem ha kap a falu ennyi pénzt, akkor esztétikus legyen, amit 

csinálunk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Enikő, hozzon valaki ennél olcsóbbat! Nyílt közbeszerzés volt, miért nem jelentkezett más is, kevesebb összeggel? 

Szerintem mi örültünk volna a legjobban, ha ezt 10 millió forintból meg lehet csinálni, mert akkor a maradék 10 milliót 

át tudtuk volna rakni a járda építésére. Az lett volna a boldogság! De látod, hogy milyen árak vannak! 20 millió forintból 

mindjárt 6-7 millióba került csak a szék. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Jó, de nem úgy néz ki, mint amit 12 millió forintért betonoztak. Nyilván nem a beton került 12 millióba! Menjetek le és 

nézzétek meg, hogy hogy néz ki az a lépcső, hogy hogyan mozognak a székek! 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én voltam lent sokat. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én is. Minden rendezvényen ott vagyok, a munkálatok során is sokszor lent voltam. Szerintem sokkal jobb, mint 

amilyen volt, nem mozognak a székek. Ég és föld a különbség, hogy milyen volt és milyen lett. Bruttó 26 millió forintért 

nem várhatsz el egy új lelátót. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Jó, csak ez 20 millió forint. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tudsz olcsóbbat? Nyílt közbeszerzés volt. 

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Nem az olcsóság a lényeg, hanem hogy minőségi munkát végezzenek. Meg ha valaki ott áll és dolgozik vele, akkor 

normálisan nézzen ki. 
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Torma Andrea polgármester 

A műszaki ellenőr átvette, le van igazolva a teljesítés az átadás megtörtént, műszakilag rendben van.  

 

Hugyecz Enikő képviselő  

Jó, köszönöm a választ. 

 

Torma Andrea polgármester 

Valakinek még valami az Egyebekben? 

 

Ivanics András képviselő  

Tudunk valamit a csatornáról? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, zajlik a tervezés. 2025. december 27 a kivitelezés tervezett határideje. A három település nevében szinte minden 

önkormányzati feladatot mi végeztünk el, most épp a kommunikációs feladatok ellátására vonatkozó beszerzési eljárást 

folytattuk le, emellett én nyitottam meg az építési naplót az agglomerációra vonatkozóan. Ez sokszor megoldandó 

problémákkal is jár. Ma is egyeztettem, mert ez egy többszázmilliós beruházás, és egy ún. üvegkapus beruházás, amiről 

eddig azt se tudtam, hogy létezik, nemhogy mi az. Minden hónapban van egy online konzultáció az érintettek között, és 

zajlik a tervezés. Ami még fontos, hogy beadtunk a Minisztériumhoz egy levelet, (amit szintén mi irtunk meg a három 

település nevében), arra vonatkozóan, hogy a szennyvíztelep kapacitása nagyobb legyen, ugyanis 2017-ben készült az a 

tanulmány, ami alapján elkészült és nyert a pályázat és ami alapján a pénzt megítélték. A műszaki tartalom is a 2017-es 

állapotból indult ki, és azóta történtek olyan jelentős fejlesztések, amelyek miatt a szennyvízkibocsátás növekszik, ezért 

nagyobb kapacitású szennyvíztisztítót szeretnénk létesíteni. Ez az egyik. A másik az, hogy mind a három településen, de 

főleg nálunk van olyan szakasz, ahol új hálózatot is szeretnénk kiépíteni, mert nem volt 2017-ben betervezve. Ez nálunk 

a Patkó utca, ami jelenleg nem része a projektnek. Ezeket a tételeket min a három településre vonatkozóan szakmailag  

összefoglalta és kidolgozta a DMRV, számításokkal alátámasztva, hogy azóta mi épült, mi létesült és ezáltal hány 

köbméter szennyvíz többlet keletkezik. Így elkészült egy szakmai anyag, amit beterjesztettünk az ÉKM-hez és kértük, 

hogy akár más forrásból – ha a pályázatba ezt már nem lehet beletenni - próbálják támogatni, hogy ez a többlet igény 

megvalósulhasson. A beküldött levelünkre azóta nem kaptunk választ. A Patkó utca szennyvízelvezetésének 

megvalósítása azért kritikus, mert azt a pályázatban nem lehetne elszámolni, mivel csak olyan hálózatlétesítést lehet a 

pályázatból finanszírozni, ami már megépült, ahol van már épület, tehát elő-csatornázást nem lehet a pályázatból 

megvalósítani. A Patkó utcában jelenleg beépítetlen telkek vannak és a pályázatban az ilyen csatornázást nem 

támogatják. A Patkó utca biztos, hogy nem lesz elszámolható, a kérdés az, hogy az állam a jelenlegi anyagi lehetőségei 

mellett - amikor ugye az állam sem dúskál a pénzben – tud-e erre forrást találni, lesz-e olyan fontos, hogy erre az állam 

plusz pénzt adjon.  

 

Ivanics András képviselő  

És a sportöltöző, meg a Hildáék szennyvízelvezetése? 

 

Torma Andrea polgármester 

A lakóházak benne vannak, a Vasút utca is, itt viszont az lesz a problémás, hogy csak belterületi fejlesztés lehet a 

pályázatban. Mindkettőnél az lesz majd a probléma, hogy csak belterületi ingatlanok szennyvízelvezetésére vonatkozik a 

pályázat. Úgyhogy lehet, hogy még a kivitelezés előtt belterületbe kell vonnunk a Vasút utcát, és a Petényi út melletti 

ingatlanokat. A kivitelezés megkezdését 2024. tavaszra tervezik, addigra kell kész lennie az engedélyes terveknek, de 

kicsi csúszás lehet. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én még azt szeretném az előző témával összefüggésben mondani, hogy kevés információt kap a falu a jövőbeni 

pályázatokról. 

 

Torma Andrea polgármester 

Minden pályázatról tájékoztatást adunk az újságban. Az interneten is fent van az újság. Az is benne van, hogy mire 

pályáztunk, mire mennyit nyertünk, mi valósult meg, valamint, hogy lezártuk a pályázatot és elszámoltunk a 

támogatással. A szennyvízberuházásról is volt tájékoztatás a legutóbbi újságban. Minden döntésünk megtalálható a 

honlapunkon és az újságban, de ha valaki bejön és érdeklődik, itt is választ kap minden kérdésre. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Tájékoztatásként mondanám, hogy előreláthatólag az óvoda nyitásra kész lesz a tereprendezés és a játékok is a helyükre 

kerülnek. 
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Torma Andrea polgármester 

Gondolom mindenki látta, hogy elkészült az óvodában a kis sportpályához vezető járda, a tető is kész, úgyhogy most 

már tényleg csak a rendrakás van hátra. Az azért hangozzon el, hogy Csizmár Gábor ingyen csinálta meg az óvodai járda 

építésével kapcsolatos földmunkákat. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Még annyi, hogy van olyan ígéret, hogy az ÉMÁSZ által levágott gallyakat a héten elviszik. Ha a héten nem viszik el, 

akkor keressük az illetékest. 

 

 

 

További hozzászólás nem volt. A képviselő-testület a további napirendek tárgyalását zárt ülés keretében folytatta. 

 

 

 

 

 

 

 

 Torma Andrea Henczné Hekli Bernadett 

 polgármester aljegyző  

 

 

 

 

A jegyzőkönyv hiteles. 

 

 

Hugyecz Enikő 

képviselő 


